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رئیس هیات مدیره ســازمان نظام پرستاری مشهد گفت: 
در کشــور حدود ۱۰۰ هزار نفر کمبود پرســتار داریم که 
در دانشگاه علوم پزشکی مشهد بین ۷ تا ۸ هزار نفر است. 
منافع اصلاح ســاختار نیروی انســانی به نفع مردم است.
محســن گچ پزان در گفت وگو با ایسنا در خصوص کمبود 
پرســتار اظهار کرد: در زمینه تعداد پرســتار استانداردی 
وجود دارد که به نسبت موقعیت جغرافیایی، وضعیت کشور 
و وضعیت اقتصادی کشــورها در دنیا متفاوت بوده و بین 

۱.۸ تا ۴ متغیر است. 
این نرم ایده آل بوده اما رقم مورد تایید وزارت بهداشت در 
کشور ما ۱.۸ اســت که ما هم این عدد را قبول داریم.وی 
افزود: در حال حاضر این نرم در کشور ما زیر یک است و با 
توجه به استانداردی که وزارت بهداشت تعیین کرده ما در 
کشور ۵۰ درصد کمبود نیرو داریم.در دانشگاه علوم پزشکی 
مشــهد نیز این نرم تقریبا بین .۰۹ تا یک است که کمبود 
نیرو در اینجا نیز حدود ۵۰ درصد می شــود.گچ پزان ادامه 
داد:در کشور حدود ۱۰۰ هزار نفر کمبود پرستار داریم که 
در دانشگاه علوم پزشکی مشهد بین ۷ تا ۸ هزار نفر است. 
منافع اصلاح ساختار نیروی انسانی به نفع مردم است. اگر 
یک پرستار باید از ۴ بیمار مراقبت کند، در حال حاضر باید 

مراقب ۸ بیمار باشد که نتیجه آن افت کیفیت است.

رئیس هیات مدیره ســازمان نظام پرستاری مشهد گفت: 
زمانــی که ما کمبود نیرو داریم، این کمبود را با اضافه کار 
جبران می کنیم. نمی توان بــه راحتی از کمبود نیرو عبور 

کــرد، باید نیرو جایگزین کنیم. در حال حاضر پرســتاران 
اضافه کار دارند که برخی موافق این اضافه کاری هســتند، 
زیرا حقوق پایین است. در قانون ارتقاء بهره وری پرستاران 

باید ۸۰ ســاعت اضافه کار داشته باشند و نباید از این رقم 
بیشــتر باشد اما در حال حاضر ساعت اضافه کار پرستاران 

بیشتر است.
وی اضافــه کرد: هدف قانون ارتقاء بهــره وری این بود که 
پرستار با یک شــیفت کاری ۱۲ ساعته تامین باشد و بعد 
از آن حتما یک روز اســتراحت کند تا بتواند تازه نفس به 
ســر کار بازگردد اما متاســفانه به دلیل وضعیت معیشت، 
اگر پرستاران در بیمارســتان خود هم شیفت نباشند، در 
بیمارســتان خصوصی نیز کار می کننــد که این موضوع با 
ارتقاء بهره وری منافات دارد.گچ پزان با اشــاره به وضعیت 
پرستاران طرحی تعدیل شده پس از فروکش کردن کرونا 

تصریح کرد: ما به شدت پیگیر این موضوع هستیم. 
رئیس کل ســازمان پرســتاری و معاون پرستاری وزارت 
بهداشــت نیز این ظلم به پرســتاران را پذیرفتند که باید 
به کار خود بازگردند. کرونا تمام نشــده، هنوز ما را تهدید 
می کند و ممکن است به شــکل فاجعه بار مانند قبل وارد 
پیک هشتم شویم. طبیعی است که باز هم دستمان جلوی 
پرستاران طرحی دراز خواهد شد. این امتیاز برای پرستاران 
طرحی در نظر گرفته شده و قول دادند تا در اولین استخدام 
در اولویت باشند که البته زمان این کار مشخص نیست اما 

انجام خواهد شد.

رئیس هیات مدیره سازمان نظام پرستاری مشهد خبر داد

کمبود حدود ۸۰۰۰ پرستار در دانشگاه علوم پزشکی مشهد
علوفه رسانی به حیات وحش اصفهان در روزهای برفی

معاون طبیعی و تنوع زیستی اداره کل حفاظت محیط زیست اصفهان با اشاره به 
احتمال خروج حیوانات به سمت سکونتگاه ها در روزهای برفی زمستان، گفت: 
توزیع علوفه برای حیات وحش در دستور کار است.حسین اکبری در گفت وگو 
با خبرنگار مهر با اشــاره به اینکه امســال تاکنون وضعیت بارش ها در گستره 
اســتان اصفهان مناسب بوده است، اظهار داشــت: بارندگی ها در زیستگاه های 
غرب، جنوب و مرکز استان مطلوب بوده و افزایش قابل توجهی نسبت به سال 
گذشته داشته و در برخی مناطق نسبت به میانگین بلند مدت نیز رو به بهبودی 

بوده است.
وی با بیان اینکه بارندگی در زیستگاه های مناطق شرقی و شمال شرق و شمالی 
در حوزه کویر اســتان نســبت به پارسال کمی بهبود داشــته اما در مقایسه با 
میانگین بلند مدت کمتر از نرمال است، افزود: بارش های امسال نویدبخش سالی 
خوب برای وضعیت زیستگاه های حیات وحش و پوشش گیاهی و بهبود شرایط 
مراتع است.معاون محیط زیست طبیعی و تنوع زیستی اداره کل حفاظت محیط 
زیست استان اصفهان با اشاره به اینکه بجز مناطق شرقی و شمالی حوزه کویر 
در اغلب زیســتگاه های حفاظت شده و شــکار ممنوع برف باریده و سرما حکم 
فرماست، خاطرنشان کرد: در چنین شرایطی علفخوارها مثل آهو و قوچ و میش 
و کَل و بز ممکن اســت از ارتفاعات کوهســتانی به اطراف برخی مزارع حرکت 
کنند و این یک حالت طبیعی و بسیار گذراست.اکبری اضافه کرد: در این راستا 
تأمین و توزیع علوفه خشــک در مناطق پارک های ملی کلاه قاضی، قمیشلو و 
موته به دلیل شــدت بارش برف و یخبنــدان و در پناهگاه حیات وحش عباس 
آباد به دلیل اســتمرار خشکسالی در دستور کار قرار گرفته و در حال بررسی و 

عملیاتی شدن است.
وی با بیان اینکه برف و سرما اختلالی در حفاظت از مناطق ایجاد نمی کند، افزود: 
در شرایط کنونی پایش خود را با گشت های سیار در زیستگاه های حفاظت شده 
تقویت می کنیم که کمترین تعارض بین حیات وحش با ســکونتگاه ها و مزارع 
را داشته باشــیم.معاون محیط زیست طبیعی و تنوع زیستی اداره کل حفاظت 
محیط زیســت استان اصفهان با بیان اینکه جوامع محلی و مزرعه داران همواره 
همراه محیط زیست بوده اند، ابراز داشت: با توجه به برف و سرما، از مردم تقاضا 
داریم که برای حفاظت از حیات وحش که ممکن اســت در این ایام و در مسیر 

جابه جایی وارد سکونتگاه ها شوند، همکاری بیشتری داشته باشند.
اکبری اضافه کرد: از مردم درخواست می کنیم که از علوفه دهی و غذا دادن به 
حیوانات خودداری کنند زیرا علوفه دهی دســتی به ویژه پیرامون سکونتگاه ها 
و مزارع باعث می شــود که حیوانات به این شرایط عادت کنند و بعد مشکلاتی 
ایجاد شود.وی خاطرنشان کرد: برخی از گونه های گوشتخوار مانند گرگ، شغال، 
روباه، ســمور و بعضاً برخی گونه های گربه ســان ممکن اســت در این ایام در 
مسیرهای جابه جایی یا کوهستانی به برخی از سکونتگاه ها یا مزارع وارد شوند 
این شــرایط نیز گذراست و این حیوانات تلاش می کنند از نواحی کوهستانی و 
برف گیر خودشــان را به نواحی که برف کمتری دارد، برســانند و ممکن است 

دنبال غذا باشند؛ این رفتار طبیعی حیات وحش بوده و مشکل ساز نیستند.
اکبری افزود: ممکن اســت در شــرایط برف و سرما و نزدیک شدن حیوانات به 
سکونتگاه ها، گوشــتخواران به دام و طیور حمله کنند و در موارد نادری امکان 
تلفات دام و طیور وجود دارد؛ این وضعیت گذرا اســت و مردم جوامع محلی و 
دامداران در چنین شــرایطی لازم است که نکات ایمنی نگهداری دام و طیور را 
افزایــش دهند و از حضور کودکان در زمان های خلوت و تاریک در حاشــیه ها 
جلوگیری شــود.معاون محیط زیست طبیعی و تنوع زیستی اداره کل حفاظت 
محیط زیست استان اصفهان از مردم خواست که در این روزهای برفی زمستان 
در حفاظت از گونه های ارزشــمند مانند گذشته همیار محیط زیست باشند تا 
این ایام بدون مشکل سپری شود.اکبری تاکید کرد: بارندگی های هفته های اخیر 
نوید شــرایطی بهتر برای حمایت و حفاظت از حیات وحش، پوشش گیاهی و 
منابع غذایی زیستگاه هاست که آینده مشکلات کمتری از نظر برخی تعارضات 
احتمالی خواهیم داشــت زیرا زیســتگاه های حیات وحش بدلیل چند ســال 

خشکسالی پیاپی دچار مشکل شدند.

برخورد قانونی با مسببین قطع درختان شهری تالش
معاون دادگســتری گیلان، با بیان اینکه شــهرداری تالش تعداد ۳۹۱ درخت 
را در ســطح شهر قطع نموده اســت، گفت: اگر اهمالی در این خصوص صورت 
گرفته باشد با مســببین برخورد قانونی انجام می گیرد.به گزارش ایسنا به نقل 
از روابط عمومی دادگســتری گیلان، احمد آقایی در حاشیه بازدید از درختان 
قطع شده در فضای شهری تالش، اظهار کرد: این بازدید حسب دستور ریاست 
کل دادگستری اســتان گیلان و در راستای گزارشات مردمی انجام شده است.

وی افزود: شــهرداری تالش تعداد ۳۹۱ درخت را در سطح شهر به جای هرس 
و شــاخه زنی و بر خلاف نظرات کارشناسی قطع کرده است.معاون اجتماعی و 
پیشگیری از وقوع جرم دادگســتری گیلان با اشاره به اینکه شهرداری متولی 
درختان فرسوده و خطرآفرین خیابان ها و معابری است که به جان و مال مردم 
خســارت وارد می کنند، گفت: مردم نســبت به قطع درختان معترض بوده و 
معتقدند که این اقدام مطابق مقررات و نظرات کارشناســی انجام نشده است.

آقایی خاطرنشــان کرد: دادستانی شهرســتان تالش به این موضوع ورود کرده 
و تحقیقات و بررســی های کارشناسی را انجام خواهد داد و اگر اهمالی در این 

خصوص صورت گرفته باشد با مسببین برخورد قانونی انجام می گیرد.

چهارمحال و بختیاری؛ موفق ترین استان
 در اجرای طرح جهش تولید در دیم زارها

مدیر زراعت ســازمان جهاد کشاورزی چهارمحال و بختیاری از موفقیت استان 
در اجــرای طرح جهش تولیــد در دیم زارها خبرداد.بر اســاس گزارش روابط 
عمومی ســازمان جهاد کشاورزی چهارمحال و بختیاری، روح الله سعیدی اظهار 
کرد: در طرح جهش تولید در دیم زارها، کلیه استان ها با توجه به میزان کشت 
مســتقیم، میزان کشت عمود برجهت شیب، میزان سطح بقایای ۳۰ درصدی، 
میزان سطح تبدیل آیش زرد به سبز، تعداد ادوات جذب شده، محصولات تناوبی 
و برگزاری دوره های آموزشــی مورد سنجش قرار گرفتند که استان چهارمحال 
وبختیاری جزو اســتان های موفق در این زمینه معرفی شد.وی تصریح کرد: در 
چهارمحال و بختیاری در این طرح از میزان ۳۰ هزار هکتار کل تعهد اســتان، 
۱۰ هزار هکتار کشــت مستقیم انجام شده اســت و ۷۱ پرونده ادوات معرفی 
شــد که بالاترین رتبه ها را در بین اســتان های دیگر کسب کرد، همچنین در 
زمینه میزان سطح حفظ بقایای گیاهی رتبه خوبی داریم.مدیر زراعت سازمان 
جهاد کشــاورزی اســتان گفت: اجرای طرح جهش تولید در دیم زارها و اضافه 
شدن ادوات کارنده، کمک چشمگیری به مکانیزه کردن زراعت بخش کشاورزی 

خواهد کرد.

گزارش

اخبار کوتاه

هزار و ۳۰۰ نفر از جمعیت روستاهای »معمولان« علیرغم 
انجــام لوله کشــی گاز، همچنان از نعمــت گاز بهره مند 
نیســتند و مســئولان وعده یک ماه را برای گاز رسانی به 

روستاها می دهند.
به گزارش مهر، روســتاهای »برگلان سوخته«، »زورانتل 
کرموند«، »زورانتل زیودار«، »کِلک« و… با جمعیت بیش 
از هزار و ۳۰۰ نفر علیرغم اجرای لوله کشــی گاز، هنوز از 
نعمت گاز بهره مند نیســتند، مطالبه اهالی این روستاها 
تســریع در تأمین گاز منازل آنها با توجه به قرار گیری در 
فصل سرما اســت.یکی از اهالی این روستاها با بیان اینکه 
مــا همه کارها و اقدامات را در رابطه با لوله کشــی گاز در 
روســتا انجام داده ایم، اظهار داشت: اما دو سال هست که 

منتظر گاز هستیم.
وی با اشــاره به اینکه الان هم زمستان و فصل سرما است، 

عنوان کرد: سوخت نفت هم برای اهالی روستا کم است و 
فرزندان ما در این فصل از سال هر روز بیمار هستند.یکی 
دیگر از اهالی این منطقه با اشــاره به اینکه یک سال است 
که کار لوله کشــی گاز را انجام داده ایم اما هنوز روستای 
ما از نعمت گاز بهره مند نشــده است، اظهار داشت: هنوز 

علمک گاز را برای روستای ما نیاورده اند.
وی با اشاره به اینکه الان پل ارتباطی روستای ما هم خراب 
شده و برای رفتن به شهر و خرید کپسول گاز نیز با مشکل 
مواجه هستیم، گفت: با کلی مشکل برای خرید گاز به شهر 
معمولان مراجعه کرده ام تا توانسته ام گاز برای دو کپسول 
و یک پیک نیک با قیمــت ۲۰۰ هزار تومان برای مصرف 
۱۵ روز خانواده خریداری کنم.یکی دیگر از اهالی روستا با 
تاکید بر اینکه همه اهالی لوله کشی گاز را برای منازل خود 
انجام داده اند، بیان داشــت: متأسفانه هنوز اهالی روستا از 

این نعمت خدادادی بهره مند نشده اند.وی، گفت: متأسفانه 
برای تأمین گاز روستا امروز و فردا می کنند، درخواست ما 
از مسئولان این اســت که هر چه سریع تر اقدام به تأمین 

گاز روستای ما کنند.
کرم گودرزی مدیرعامل شرکت گاز لرستان در این رابطه، 
اظهار داشــت: در هفته دولت امسال در محور »جلگه« و 
همچنین محور »زیودار«، ۱۵ روستا را گاز رسانی کردیم.

وی، عنوان کرد: »کلات زیودار«، »چم حیدر«، »برآفتاب«، 
»پشــته باغ«، »جلگه خلج علیا و ســفلی«، »روبند بالا و 
پایین« و… در این راستا گاز دار شده اند.مدیرعامل شرکت 
گاز لرســتان، ادامــه داد: از آن زمان تا کنون بیش از هزار 
و ۲۰۰ علمک در این روســتاها نصب کرده ایم.گودرزی با 
بیان اینکه گاز رسانی به پنج روستای روستاهای »زورانتل 
کرموند«، »زورانتل زیودار«، »کِلک«، »برگلان ســوخته« 

و… طبق برنامه زمان بندی دهه فجر امســال بود، گفت: 
من این قول را به اســتاندار هم داده ام که قبل از این ایام 
کار گاز رســانی به این پنج روستا انجام خواهد گرفت.وی، 
تصریح کرد: الان شــبکه گاز دار اســت و پیمانکار نصب 
علمــک نیز تجهیز کارگاه کرده اســت، مــن این قول را 
می دهم که حداکثر ظرف یک ماه تا ۴۰ روز آینده علمک 
این پنج روســتا به طور کامل نصب خواهد شد.مدیرعامل 
شــرکت گاز لرستان، بیان داشــت: ما زودتر از موعد مقرر 
گاز رسانی به این روســتاها را انجام خواهیم داد.گودرزی 
با تاکید بر اینکه برای تســریع در روند اجرای پروژه از این 
روستاها به طور حتم به صورت میدانی بازدید خواهم کرد، 
افزود: مطمئن باشــید که گاز رسانی به این پنج روستا به 
۴۰ روز هم نخواهد کشــید و علمک گاز همه اینها نصب 

خواهد شد.

فصل شــخم و شــیار شــالی نزدیک اســت در حالی که 
شــالیکاران نگران فروش محصول انبار شده خود هستند و 
در این میان مافیای برنج با واردات بیشــتر به بازار شــوک 
وارد می کند.به گزارش مهر، امســال با آنکه همه شــرایط 
برای تولید محصول برنج یار بود و میزان تولید هم رشــد 
قابل توجهی داشــت اما چرخه معیوب بازرگانی و بازاریابی 
خستگی شــالیکاری را برتن کشاورزان نشاند و کام آنها را 
تلخ کرد.با آنکه فصل شالی و شالیزار نزدیک شده اما هنوز 
شالیکوبی ها و کارخانه های استان از کیسه های برنج پر است 
و کشــت قراردادی و خرید توافقی هم نتوانست بازار برنج 
را داغ کند. آمار و ارقام نشــان می دهد که سالانه نیازمند 
واردات بین ۶۰۰ تا ۹۰۰ هزار تن برنج هستیم اما ورود این 
کالای برای تاجران و مافیا دو ســر سود است و برنج با دو 
برابر قیمت خرید در بازار داخل عرضه می کنند و جیبشان 
پرپول می شــود.این وضعیت در حالی که کشــاورز به رغم 
آنکه برای تولید هر کیلوگرم برنج هزینه های سرسام آوری 
متحمل می شــود در فصل برداشت به ناچار دسترنجش را 
ســر به سر می فروشد و پول آن را نیز چند ماه بعد دریافت 

می کند.
حسین اکبری از شــالیکاران مازندرانی که هنوز بخشی از 
محصولش را نفروخته است، می گوید: امسال چهار تن برنج 
برداشت کردم که نسبت به ســال قبل رشد خوبی داشته 
اســت اما هنوز موفق به فروش نیمی از آن نشــدم.وی در 

گفتگو با خبرنگار مهر اتخاذ سیاســت هایی نظیر تشــویق 
به کشــت برنج پرمحصول از یک ســو و عمــل نکردن به 
وعده های کشــت قراردادی و عدم تأمین بازار فروش سبب 
شد تا همچنان بخشی از محصولات کشاورزان در انبارها و 
شالیکوبی ها باقی بماند.وی واردات را ضربه مهلکی بر پیکر 
کشاورزی دانســت و گفت: در حالی که هنوز تکلیف برنج 
داخلی روشــن نشــده دولت ممنوعیت واردات برنج را لغو 
می کند و این مســئله بر نرخ برنج داخلی ضربه می زند.این 
کشــاورز با اظهار اینکه بیش از ۷۰ هــزار تومان تولید هر 
کیلوگرم برنج هزینه دارد، گفت: قیمت هایی که برای خرید 
پیشنهاد می شود به نوعی سربه سر با هزینه های تولید است 
و این مسئله برای کشاورزان صرفه اقتصادی ندارد.آمارهای 
غیررسمی حکایت از واردات حدود یک میلیون تن برنج در 
ســال جاری دارد و این میزان بیش از نیاز داخل به شمار 
می رود چرا که امســال اوضاع تولید برنج داخلی مطلوب و 
روبه رشد بوده اســت. طی چند روز گذشته بیش از ۱۰۰ 
هزار تن برنج برای واردات به کشور ثبت سفارش شده است.
اسماعیل یزدان پناه مدیرعامل مرکز تجارت برنج مازندران 
نیز با اشاره به واردات بیش از ۸۰۰ هزار تن برنج در کشور 

اظهار داشت: واردات برنج به بازار داخل شوک وارد می کند 
و این ترفند برخی از واردکنندگان است که هر سال تکرار 
می شــود.وی با بیــان اینکه هزینه تمام شــده تولید برنج 
در کشــور بالا است، افزود: شــالیکاران امسال انتظار دارند 
محصول را حداقل به قیمت پارســال بفروشــند در حالی 
که قیمت برنج از هزینه های تمام شــده کمتر است.وی با 
عنوان اینکه همچنان بخشــی از تولیدات در انبارها وجود 
دارد، گفت: برای واردکننده واردات برنج صرف می کند زیرا 
برنج ۲۰ هزار تومانی را بیش از ۳۵ هزار تومان می فروشــد 
و نرخ آن از برخی ارقام پرمحصول داخلی بیشــتر اســت.
یزدان پناه برنامه ریزی و اتخاذ سیاست های حمایتی برای 
تولید محصول داخلی را وظیفه ملی دانست و گفت: واردات 
بی رویه به تولید محصول ضربه می زند.با آنکه امســال نیز 
همانند ســال های قبل سیاست هایی نظیر صادرات برنج و 
خرید توافقی در پیش گرفته شد اما اجرای آن هم نتوانست 
گره ای از مشــکلات بازار و تولید داخــل رفع کند چرا که 
حجم برنج صادر شده و یا خرید توافقی کمتر از پنج درصد 

تولیدات استان مازندران را شامل می شود.
منصورعلی زارعــی نماینده مردم ســاری و میاندورود در 

مجلس با انتقاد از واردات برنج اظهار داشــت: متأســفانه 
واردات برنج همــواره به عنوان بهترین راهکار برای کنترل 
بازار داخل در نظر گرفته می شــود امــا باید توجه کرد که 
شالیکااران و برنجکاران قربانی اصلی و سوداگران و واسطه ها 
برنده اصلی آن هستند.وی در گفتگو با خبرنگار مهر با بیان 
اینکه نباید سراسیمه به ســمت واردات برنج حرکت کرد، 
گفت: در شــرایط اقتصادی امروز و تأمین غذای ســالم و 
کافی، نباید همانند دولت های گذشــته به ســمت واردات 

برنج رویم.
وی بــا تاکید براین کــه باید به تولید داخــل توجه کرد، 
گفت: واردات برنج ســبب می شــود تا سود واسطه ها چند 
برابر تولیدکنندگان داخل باشــد و این کار ســبب ســیاه 
شدن امنیت غذایی می شود.زارعی یادآور شد: نباید تجربه 
سال های گذشته را تکرار کرد و دولت باید به گونه ای برنامه 
ریزی کنند که جلوی ضرر کشاورزان و شالیکاران داخل را 
بگیرد.امســال بیش از یک میلیون تــن برنج در ۲۱۵ هزار 
هکتار از شــالیزارهای مازندران تولید شــد و کمتر از یک 
ماه دیگر فصل جدید شــالی و شــالیکاری در استان کلید 
می خورد و نامناسب بودن قیمت فروش، انبار ماندن بخشی 
از تولیدات و سیاســت های ضد و نقیض حمایتی و واردات 
کشــاورزان را در آستانه فصل کاشــت و شالیکاری دلسرد 
کرده اســت و تداوم این روند و دلســردی بر پیکره امنیت 

غذایی در کشور ضربه وارد خواهد کرد.

جلسه ستاد بحران کردستان در حالی برگزار 
شد که به گفته مســئولان، در حال حاضر با 
توجه به افزایش مصرف گاز، بیش از ۶۰درصد 
از جایگاه های CNG استان غیر فعال شده اند.
به گزارش تسنیم از سنندج، مدیرعامل شرکت 
نفتی کردســتان صبح  فرآورده هــای  پخش 
امروز در جلسه ستاد بحران عملیات پاسخ به 
تامین سوخت زمستانی استان که در شرکت 
گاز کردســتان برگزار شــد، اظهار داشت: در 
حال حاضر بیش از ۶۰درصــد از جایگاه های 
CNG استان غیر فعال شــده اند که این امر 
به افزایش ۲۰درصدی مصرف بنزین در استان 
منجر شــده اســت.جهانبخش نوکانی با بیان 

اینکه روزانه ۶۰دســتگاه نفتکش برای تامین 
نفــت گاز مصرفــی نیروگاه ســنندج در حال 
فعالیت هستند تصریح کرد: هیچ گونه مشکلی 
در بحث تامین انواع ســوخت مایع در استان 

وجود ندارد.
بختیار خلیقی، رئیس سازمان صمت کردستان 
نیز اظهــار کرد: به دلیل شــرایط کنونی، در 
کارخانه ســیمان، لاســتیک بارز و بیشــتر 
واحدهای صنعتی اســتان، سوخت جایگزین 
اعمال شــده است.حجت الاسلام سید حسین 
حسینی رئیس کل دادگستری استان کردستان 
نیز در این جلسه اظهار داشت: در دادگستری 
اســتان حدود ۳۰۰شعبه فعال هستند که اگر 

به طور میانگین روزانه به ۱۰پرونده رسیدگی 
کنند، روزانه بیش از ۶هزار مراجعه کننده دارند.

وی افزود: امیدواریم فعالیت دادگستری استان 
کردســتان در بحث تعطیلی ها مستثنی شود.
رئیس کل دادگستری استان کردستان تصریح 
کرد: باید در راستای کاهش ۲درجه ای دمای 
منازل اطلاع رســانی جامع و کاملی در استان 
انجام شود.حسن عســکری، فرماندار سنندج 
نیز اظهار کرد: مصرف گاز واحدهای صنعتی و 
البته وسایل گرمایشی که در پیاده راه ها وجود 
دارد از اهمیت بســیار بالایی برخوردار است و 
می بایست با این واحدها نهایت برخورد انجام 

شود.

مدیرعامــل جمعیت هلال احمر خراســان رضوی گفت: با 
وجود تماس های مکرر با راه آهن و منتقل کردن مشکلات 
مســافران اما راه آهن درخواســتی مبنی بر کمک از هلال 
احمر نکرد و ورود ما با تماس شــهروندان بدون درخواست 
راه آهن شکســتن حریم راه آهن محسوب می شد. محسن 
ذاکریان در گفت وگو با خبرنگار تســنیم در مشهد مقدس 
اظهار داشــت: هلال احمر با افتخار در خدمت مردم است و 
هر کجا که نیازی به حضور نیروهای امداد و نجات باشد حتما 
در کمتریــن زمان ممکن حضور پیدا می کند و در این چند 
روز نیز با توجه به هوای سرد و یخبندان حتی در گردنه های 
جاده ای نیز جهت کمک رســانی به شــهروندان نیروهای 

امدادی حضور داشــتند. وی افزود: با توجه به شرایطی که 
در دو شب برای قطارهای مشــهد اتفاق افتاد هموطنان با 
جمعیت هلال احمر و امداد و نجات تماس گرفته بودند و ما 
موضوع را به راه آهن اســتان منتقل کردیم اما طبق قوانین 
مــلاک ما در تماس های مردمی، ورود بــه حوادث جاده ای 
است.ذاکریان تصریح کرد: تماســی که از سوی مردم برای 
اتفاقات قطار و یا فرودگاه با امداد و نجات برقرار می شــود با 

تمام احترامی که برای شهروندان قائل هستیم اما طبق قوانین 
نمی توانیم ورود پیدا کنیم و باید طبق قوانین دستگاه مربوطه 

درخواست ورود بدهد.
مدیرعامــل جمعیت هــلال احمر خراســان رضوی گفت: 
تماس های مردمی مبنی بر مشکلات پیش آمده در قطارهای 
مشهد را مکرر به فرماندار و راه آهن منتقل کردیم و راه آهن 
نیز اعلام کرد که مشــغول برطرف کردن نقص فنی است و 

فقط در ایستگاه مشهد برای تهیه پتو، اقلام غذایی از هلال 
احمر کمک خواسته شد که در این راستا به هزار نفر کمک 
رسانی انجام شد.وی خاطرنشان کرد: حتی با امداد و نجات 
تهران نیز ارتباط گرفتیم و آنها نیز تایید کردند که ورود هلال 
احمر با تماس شــهروندان نســبت به این موضوع شکستن 
حریم راه آهن است. ذاکریان عنوان کرد: با گذشت ساعت ها 
از مشکل پیش آمده در راه آهن فقط یک درخواست کمک  
آن هم در ایستگاه مشهد داشتیم ضمن اینکه ناراحت هستیم 
از اتفاق پیش آمده برای هموطنانمان و معتقدیم اگر مسیر 
مناســب نبود نباید حرکت قطارها انجام می شــد و  مانند 
فرودگاه که پروازها لغو شد سفرهای ریلی نیز باید لغو می شد.

مرحله نخســت رهاسازی آب در دریاچه بختگان به عنوان 
دومین دریاچه بزرگ ایران تا پایان دی ماه امســال انجام 
می شود.عطا پورشــیرزاد مدیرکل حفاظت محیط زیست 
فارس با بیان اینکه هرســاله موضوع هوای پاک و آلودگی 
هوا باتوجه به شرایط اقلیمی و رشد توسعه شهری اهمیت 
بیشتری پیدا می کند، اظهار داشت: امسال تلاش خواهیم 
کرد در راستای تحقق هوای پاک بیشتر به سمت عملیاتی 

شدن این موضوع قدم برداریم.
وی بــا توجه به نام گذاری هفته هوا پاک افزود: هوای پاک 
حــق همه مردم اســت و تا اراده ملی نباشــد هوای پاک 
تحقق پیــدا نمی کند و حقوق عامه حفظ نمی شــود؛ لذا 
نیاز اســت این اراده ملی را در همه دســتگاه های اجرایی، 
متولیان امر و عامه مردم داشــته باشیم.مدیرکل حفاظت 
محیط زیست فارس به نقش مردم اشاره کرد و خاطرنشان 
کرد: محیط زیســت بســتر اســت و مردم در این بستر 
قــرار گرفته اند و می توانند در پاک نگه داشــتن هوا نقش 

مهمی داشــته باشــند که یکی از این اقدامات تنویر افکار 
عمومی و فرهنگ سازی توسط خود مردم است.پورشیرزاد 
تأکید کرد: یکی از منبع آلودگی کلان شــهر شیراز منابع 
متحرک همچون خودرو ها هســتند و منابع ثابت را نسبت 
به دیگر کلان شــهر ها کمتر داریم و هوای شــیراز به این 
واســطه آلودگی آن چنانی ندارد.پورشــیرزاد همچنین بر 
ایجاد فرهنگ ســازی به جهت استفاده بیشتر شهروندان از 
وســائل حمل ونقل عمومی تأکید و اضافــه کرد: تجدید و 
به روزرسانی ناوگان عمومی ما در این حوزه بسیار مؤثر است 
و دستگاه های اجرایی متولی باید این زمینه را فراهم کنند 
تا شــهروندان از ناوگان عمومی بیشتر استفاده کنند.حفظ 
فضای ســبز از دیگر موضوعاتی بود که مدیرکل حفاظت 
محیط زیســت فارس مورد توجه قرار داد و ابراز کرد: یکی 
از موارد مهم در جهت حفظ فضای سبز، باغات شهر شیراز 
است، این در حالی اســت که از ۳ هزار هکتار باغات سبز 
شــیراز بالغ بر یک هزار هکتار تغییر کاربری پیدا کرده و از 

فضای سبز خارج شده است.پورشیرزاد یادآور شد: متولی 
تغییر کاربری باغات و فضای ســبز شهر شیراز شهرداری 
اســت و ما نیز در این خصوص مسئولیتی نداریم.مدیرکل 
حفاظت محیط زیست استان فارس همچنین در پاسخ به 
پرســش یکی از خبرنگاران مبنی بر اجرای طرح مســکن 
ملی در اراضی پارک ملی بمو پاســخ داد: تاکنون مجوزی 
از ســوی محیط زیســت برای تغییر کاربــری پارک ملی 
بمو برای ساخت مســکن ملی صادر نشده است و محیط 
زیســت در این خصوص مخالف است.در ادامه این نشست 
معاون محیط زیســت طبیعی و تنوع زیستی استان فارس 
در خصــوص احداث کارخانه آهن اســفنجی کنار دریاچه 
بختگان توضیح داد: در این خصوص هنوز مجوزی از سوی 
محیط زیست صادر نشده است.نبی الله مرادی بیان کرد: در 
خصوص احداث این کارخانه با مکان یابی آن موافقت شده 
اســت، اما تا زمانی که ارزیابی ها تأیید نشود محیط زیست 
در چارچــوب قانونی خود کار خود را پیگیری می کند، اما 

هنوز موافقت ســاخت صورت نگرفته است.وی اضافه کرد: 
باتوجه به اینکه در طرح آمایش ســرزمین تمام جوانب در 
خصوص ایجاد این کارخانه در نظر گرفته می شود اگر این 
طرح منطبق با آمایش سرزمین باشد، در خصوص احداث 
کارخانه تصمیم گیری می شــود.مرادی همچنین در ادامه 
نوید داد: در سال جاری با پیگیری صورت گرفته رهاسازی 
۱۰۰ میلیــون مترمکعب آب در دریاچه بختگان طی دو یا 
ســه مرحله صورت می گیرد و مرحله اول در این ماه انجام 
می شــود.هفته ملی هوای پاک از ۲۴ دی ماه آغاز و هرروز 
با عناوینی همچون هوای پاک؛ قانون و دستاوردها، هوای 
پاک؛ حمل ونقل عمومی، هوای پاک؛ ســلامت و بهداشت 
عمومــی، هوای پاک؛ نظام مدیریت ســبز شــهرداری ها، 
هوای پاک؛ تولید دانش بنیان و اشــتغال سبز، هوای پاک؛ 
مشــارکت مردمی و مســئولیت اجتماعی و روز سی ام دی 
ماه با عنوان هوای پاک؛ آموزش، فرهنگ ســازی و رسانه 

نام گذاری شده است.

۱۳۰۰ روستایی در »معمولان« چشم انتظار تامین گاز

واردات دوسر سود برنج برای مافیا

 شالیکار مازندرانی مات شد

۶۰درصد از جایگاه های CNG استان کردستان غیرفعال شدند

هلال احمر: 

راه آهن درخواستی برای کمک به مسافران قطار نکرد

رهاسازی مرحله نخست آب در دریاچه بختگان تا پایان دی

اعلام مفقودی
برگ ســبز و بــرگ کمپانی و کارت خودرو دنــا معمولی مدل 
 ۱۳۹۹ بــه رنــگ خاکســتری متالیک بــه شــماره انتظامی
 ۱۴۷ H۰۵۱۸۲۹۷ ۸۹ ایــران ۷۷۳ س ۲۷ به شــماره موتــور
و شماره شاســی NAAW۰۱HEXLE۲۲۷۶۰۲  به نام روبابه 

تنهایی مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط می باشد.


